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Spørgsmål:

Er det rigtigt, at skatterevisorer og pantefogeder ikke uddannes påsamme høje niveau og i 
samme antal, som de tidligere gjorde i kommunerne?

Svar:

SKAT har over for mig oplyst, at der ikke i SKAT regi er oplysninger om antal skatterevi-
sorer og pantefogeder der blev uddannet i kommunerne.

Siden 2010 har SKAT arbejdet med en videreuddannelsesmodel, der omfatter uddannelser 
på akademi-, diplom- og masterniveau. 

Videreuddannelsesmodellen bygger videre på de tidligere kommunale og statslige uddan-
nelser på skatte-, afgifts- og inddrivelsesområdet.Uddannelserne har dels obligatoriske fag 
dels specialefag, som giver deltagerne mulighed for at specialisere sig inden for fx skat el-
ler inddrivelse.

Uddannelserne er udviklet i samarbejde med blandt andet Professionshøjskolen Metropolog 
Aarhus Universitet, som også udbød uddannelser indenfor disse fagområder før fusionen 
mellem ToldSkat og de kommunale skatte- og inddrivelsesmyndigheder.

Indtil nu har i alt 830 medarbejdere gennemført en helt eller delvist diplomuddannelse, og 
210 har afsluttet en masteruddannelse. Der er endnu ingen med en færdig akademiuddan-
nelse, men ca. 130 SKAT-medarbejdere er i gang.


